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Inbreng m.b.t. RES 1.0 - 11 mei 2021  

 

In augustus 2019 is in deze raad voor het eerst gesproken over de RES bij het vaststellen van de 

startnotitie. Op dat moment was het nog niet bekend wat voor Westerveld de opgave zou worden, laat 

staan op welke manier deze dan ingevuld zou moeten worden. Na een lang proces is het nu zover: de 

RES 1.0 ligt aan ons voor. Het Drentse bod is 3,45 TWh. Dit aanbod heeft grote invloed op ons 

landschap en je kan je derhalve afvragen of het Drentse bod niet te hoog is. Als we optellen wat reeds 

gerealiseerd is in Drenthe, in aanbouw is en projecten waarvoor reeds een vergunning is verleend, 

dan komen we al uit op 2,255 TWh. Dat was een prima aanbod geweest in de RES waar Drenthe zich 

niet voor zou hoeven te schamen. Waarom zadelt de regio Drenthe onze bevolking op met nog meer 

zonneparken en windmolens? Ook landelijk is het opgetelde bod van de RES regio’s veel meer dan 

de oorspronkelijke doelstelling van 35 TWh.  

 

Als we inzoomen op onze eigen gemeente, zien we dat er voor ons grondgebied slechts een 

bescheiden rol is weggelegd. Voor onze gemeente ligt een opgave om 0,028 TWh techniekneutraal 

op te wekken, naast een bijdrage van 0,047 TWh op te wekken via zon op dak. Dit is in totaal maar 

2% van de provinciale opgave. Bij vaststelling van de RES 1.0 vinden wij het echter ook belangrijk om 

te kijken naar het provinciale geheel omdat we met elkaar een opgave hebben en deze visie regionaal 

van opzet is.  

 

In de RES wordt op pagina 5 gesteld dat deze ‘realistisch en haalbaar’ is. Dat vragen we ons op 

sommige onderdelen af, we zien dit niet voldoende onderbouwd in het stuk. Er zijn drie aspecten waar 

VVD Westerveld met name zorgen over heeft. Ten eerste hebben wij zorg over de netwerkcapaciteit 

en de investeringen die nodig zijn om de windmolens, zonneweides en zonnedaken te kunnen 

aansluiten. Een tweede zorg ligt bij de invloed die wij kunnen uitoefenen op de RES ambitie. Voor 

individuele Staten, Raden en Waterschapsbestuurders is er in de praktijk geen mogelijkheid om zaken 

te wijzigen. Tekenen bij het kruisje, of de hele RES afkeuren. Dat zijn de twee opties. VVD Westerveld 

is een partij die zich in de basis aan gemaakte afspraken wil houden, en graag een stap wil maken in 

de energietransitie, maar wel zeer afgewogen en alleen daar waar er draagvlak is. Dit is een duivels 

dilemma.  

 

De derde zorg die wij hier willen uitspreken is ook gelijk het belangrijkste punt. Draagvlak. De inwoner 

van onze gemeente heeft vooral belang bij drie zaken: een zekere energielevering en wooncomfort, 

geen hogere kosten en een prettige woonomgeving die niet wordt verpest door de aanblik van 

windmolens en zonneweides met eventueel bijbehorende andere gevolgen. Wat ons betreft is 

draagvlak onder de inwoners een voorwaarde voor de realisatie van de RES plannen. Als die er niet 

is, moet het betreffende plan niet doorgaan. Ook als dat maakt dat de opgegeven hoeveelheid TWh in 

de RES niet helemaal wordt gehaald. Want we doen in onze regio immers al voldoende. 

 

Een van de grootste uitdagingen van de energietransitie is het vervangen van aardgas als warmtebron 

door alternatieve duurzame warmtebronnen, ook wel de warmtetransitie genoemd. Voor de inwoners 

van Drenthe en dus ook van Westerveld gaat dit grote gevolgen hebben. Goede oplossingen voor de 

huizen in Westerveld, waarbij het wooncomfort behouden blijft, en die betaalbaar zijn, zijn nog niet 

breed voorhanden. Inzetten op isolatie als startpunt is prima, door middel van pilots zaken 

onderzoeken ook. Voor ons staat echter als een paal boven water dat dit voor de bewoners op 

vrijwillige basis moet plaatsvinden. Geen dwang! Wij distantiëren ons dan ook van de aanbeveling aan 

het rijk (aanbeveling 12 op pag 58) waarin staat: ‘Maak de aanleg van collectieve warmteleverende 

systemen juridisch afdwingbaar.’ en er wordt gevraagd om doorzettingsmacht ’om iedereen in de 

juiste stand te krijgen’. Deze aanbeveling willen we pertinent NIET uitdragen.  

 

Wij beraden ons op een amendement op dit onderdeel en hebben hierover contact met de VVD 

Statenfractie en de raadsfracties van de andere gemeenten in Drenthe. 
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De VVD is voorstander van zon op dak. Het Rijk wordt in deze RES gevraagd op het gebied van 

bouw- en milieuregelgeving op te nemen dat men bij nieuwbouw verplicht wordt zonnepanelen op 

daken aan te brengen en dakconstructies stevig te maken.  

Dit is een inmenging in de persoonlijke en bedrijfsmatige keuzes van een eigenaar. In onze optiek kan 

dit alleen als er ook oog is voor de bedrijfsmatige gevolgen en dat hierin ook financiële ondersteuning 

wordt geboden. Ons verzoek is dit aan de aanbeveling toe te voegen als deze aan het Rijk wordt 

gedaan.  

 

VVD Westerveld wil zeker stappen zetten op het gebied van energietransitie. Met als motto haalbaar 

en betaalbaar. En met gezond verstand. De RES is geen juridisch afdwingbaar instrument, dus klopt 

het dat het dan gewoon zo kan zijn dat het niet gehaald wordt en dat dit niet betekent dat er vanuit de 

provincie sprake zal zijn van enige vorm van dwang richting gemeenten?  

 

Wij vinden het belangrijk dat het proces van de energietransitie doorgang vindt. Voor ons zijn de 

ruimtelijke kwaliteitseisen én dat er draagvlak is onder de omwonenden hiervoor noodzakelijke 

voorwaarden.  

 

Wij staan voor het behalen van het landelijke doel van 35 TWh, en daaraan levert Drenthe al een 

voldoende aandeel met de huidige realisatie en vergunde trajecten. Meer is mooi, maar mag niet ten 

koste gaan van onze ruimte en alleen met draagvlak van de omwonenden. 

En op geen enkele wijze willen we dwang uitoefenen om bijvoorbeeld inwoners van het gas af te laten 

gaan. 

 

In het voorwoord staat dat er vooral nodig is: visie, inzet en lef. Wij stellen daar echter tegenover: wat 

vooral nodig is, is behoedzaamheid, gezond verstand en oog voor de inwoner!  


